
Jedním z nejpalčivějších problémů Pardubického 
kraje je podle Martina Kolovratníka, krajského lídra 
politického hnutí ANO, doprava. O silnici R35 se 
mluví již roky, ale zatím se povedlo postavit jen 
menší úseky. Přitom po ní volají tisíce zoufalých 
řidičů i obyvatel měst, kterým denně projíždějí pod 
okny desetitisíce aut. 

“Nekonečná sága pokračování výstavby rychlostní 
komunikace R35 v Pardubickém kraji od obří 
opatovické křižovatky směrem na Mohelnici vázne 
na výkupu pozemků, tedy hned v počátku celého 
stavebního procesu. Děje se tak vinou liknavého 
a neosobního přístupu Ředitelství silnic a dálnic 
(ŘSD) vůči vlastníkům pozemků, přes které má tato 
alternativa kolabující dálnice D1 vést,” tvrdí bývalý 
ředitel Českého rozhlasu Pardubice a absolvent 
pardubické dopravní fakulty Martin Kolovratník. “Je 
to problém, který se musí řešit. Zatím však nikdo 
neřekl jak. My se tomu věnujeme z odborného 
pohledu a formulujeme konkrétní řešení,” dodává 
Martin Kolovratník. 

Podle Kolovratníka pardubická správa ŘSD 
začátkem tohoto roku rozeslala zhruba čtrnácti 
stům vlastníků pozemků na plánované trase R35 
dopis s kupní smlouvou. Jenže odezva od lidí prý 
byla mizivá. Je proto potřeba s lidmi jednat jinak, 
mluvit s nimi a ukázat jim, jaké jsou jejich možnosti. 
“V současně době je stavba rychlostní silnice 
zařazena mezi takzvané veřejně prospěšné stavby, 
což velmi zjednodušeně znamená, že lidé buď svůj 
pozemek prodají, nebo jim jej nakonec stát ve velmi 
zdlouhavém právním procesu vyvlastní. A podle 
toho se úředníci chovají,” říká Kolovratník. 

Martin Kolovartník proto přichází se zcela novou 
koncepcí, jak situaci řešit. “Stát musí s vlastníky 
pozemků jednat v osobní rovině. Pokud něco chci, 
musím se podle toho chovat. Je potřeba znát 
osobní příběh každého majitele, vysvětlovat mu 
situaci a nabídnout právní pomoc. Zkrátka nebojo-
vat z pozice moci, ale chovat se korektně, otevřeně 
a slušně,” navrhuje Kolovratník.

Další možností, jak urychlit výkupy, je podle lídra 
hnutí ANO v Pardubickém kraji nabídnutí výplaty 
záloh. Zákon totiž nezakazuje hradit cenu formou 
zálohové platby. Z praktického hlediska je ovšem 
situace odlišná. Ministerstvo financí zastává re-
striktivní výklad a úhrady záloh odmítá. “I toto lze 
přece změnit. Podle síly našeho hnutí v Poslanecké 
sněmovně budu iniciovat otevření debaty na toto 
téma. Budu chtít, aby poskytnutí záloh bylo u takto 
významných staveb možné, a budu hledat dohodu 
napříč politickým spektrem,” vysvětluje Martin Ko-
lovratník. 

V případě volebního úspěchu je Martin Kolovratník 
připraven předložit poslanecký návrh takzvaného 
Zákona o dopravních liniových stavbách, který 
v praxi slouží v Rakousku i v Německu a odpovídá 
platné legislativě EU. Takový zákon by umožnil 
sloučit všechna dílčí stavební řízení do jednoho 
a liniovou dopravní stavbu by výrazně urychlil. 

“Za Pardubický kraj je v ve sněmovně deset 
poslanců. Překvapuje mě, že se nikdy, co si pama-
tuji, všichni nesešli, aby probrali situaci a postu-
povali společně. To chci změnit,” uzavírá lídr ANO 
v Pardubickém kraji Martin Kolovratník. 

DOPRAVNÍ SITUACE V PARDUBICKÉM KRAJI



KANDIDÁTI ZA PARDUBICKÝ KRAJ

primář dětského oddělení, Chrudim

Proč jdu do politiky?

„Chci změnit a narovnat zdravotní péči 
pro všechny občany. Odpovídající péče 
za vaše peníze je heslo, které bych rád 
proměnil v praxi.“

MUDr. David
Kasal

novinář, Pardubice

Proč jdu do politiky?

„S krátkou přestávkou se téměř 20 let 
obouvám do politiků a vidím, jak věci 
„dělají“. Vím, jak je opravdu dělat, a nyní 
bych to rád ukázal."

Ing. Martin 
Kolovratník

starosta, Vítějeves

Proč jdu do politiky?

„Shoduji se s myšlenkou pana Babiše o 
nutnosti změnit a narovnat ekonomiku. 
Nejen pro „nadlidi“, ale pro všechny 
pracující občany."

Petr
Havlíček

podnikatel, Svitavy

Proč jdu do politiky?

„Byl jsem jedním z prvních, které pan 
Babiš oslovil a nabídl mu spolupráci. 
Na současnou politickou scénu se nedá 
dívat." 

Ing. Jan 
Heřmanský

sociální pedagog, Pardubice

Proč jdu do politiky?

„Téměř 15 let pracuji s dětmi se zdravot-
ním postižením a vidím životní příběhy, 
které ovlivňují špatná rozhodnutí 
politiků. To bych ráda změnila.“

Mgr. Jana
Hanzlíková

DNA expert, Hošťalovice

Proč jdu do politiky?

„Šest let jsem žil v zahraničí, v 
nekorupčním prostředí. Rád bych stejné 
nekorupční principy aplikoval v našem 
státě, zejména v oblasti zdravotnictví.“

RNDr. Emanuel
Žďárský, CSc.

předseda družstva, Chrudim

Proč jdu do politiky?

„Protože opravdu chci, aby se moje děti 
měly líp. Jsem obyčejný člověk, který by 
rád zastupoval v politice lidi, kteří jsou 
na tom stejně jako já."

Jiří
Pochobradský

podnikatel, Svitavy

Proč jdu do politiky?

„Mým přáním a cílem je, aby se do 
parlamentní politiky vrátil selský rozum 
a poctivá práce. Pokud se to povede, 
bude líp."

Stanislav
Vodička

obchodní manažer, Vysoké Mýto

Proč jdu do politiky?

„Podnikám téměř třiadvacet let. Situace 
u malých a středních obchodníků se 
zhoršuje. Vidím a slyším, co se děje mezi 
lidmi. Rád bych to změnil."

Vladimír
Antoch

technický ředitel, Slatiňany

Proč jdu do politiky?

„Chci podpořit myšlenku hnutí, 
zprůhlednit legislativní normy. Rád bych 
začal vytvářet lepší podmínky pro do-
brovolné jednotky."

Mgr. Miroslav
Polák

manažer, Pardubice

Proč jdu do politiky?

„Musíme přestat nadávat a začít něco 
dělat. Celý život jsem v ekonomickém 
sektoru, takže financování státu je téma-
tem, kterým se chci zabývat."

Ing. Jan 
Řehounek

projektantka, Pardubice

Proč jdu do politiky?

„V mém oboru jsem získala bohaté 
zkušenosti ze spolupráce s partnery z 
jiných zemí, kde se dohody dodržovaly. 
Musí to jít i u nás."

Ing. Helena
Dvořáčková

jednatel firmy, Opatov

Proč jdu do politiky?

„Měl jsem možnost porovnat dvacet 
let minulého režimu s dvaceti lety 
současného. A opravdu jsem měl 
potřebu něco udělat." 

Miroslav 
Navrátil

podnikatel, Nasavrky

Proč jdu do politiky?

„Začátkem letošního roku jsem došel do 
stavu, kdy jsem byl zhnusen tím, co se 
v politice děje. Jde zlepšit mnoho věcí. 
Například fungování armády."

Ing. Jaroslav
Pulicar, MBA

projektový manažer, Hlinsko

Proč jdu do politiky?

„Jsem nespokojen se situací. Líbí se mi 
myšlenky Andreje Babiše. Jako student 
se chci zabývat především otázkou 
školného."

Ondřej
Čermák



ANO V ULICÍCH

Možnost promluvit si tváří v tvář s kandidáty. To 
nabízí voličům politické hnutí ANO, jehož členové 
vyrážejí za lidmi přímo do ulic. "Volíme kontaktní 
kampaň. Chceme s lidmi co nejvíce mluvit a vědět, 
co by chtěli změnit. Zajímá nás, co trápí obyvatele 
regionu," říká lídr kandidátky v Pardubickém 
kraji Martin Kolovratník, který po celé září spolu 
s dalšími kandidáty putuje po městech kraje s po-
jízdnou kavárnou. 

Protože hnutí kandiduje ve volbách do Poslanecké 
sněmovny poprvé, voliči se nejčastěji zajímají 
o kompletní program. "Lidé s námi diskutují o pro-
gramu. Chtějí znát podrobnosti. Proto jim prezentu-
jeme naše názory a nás zase zpětně zajímají jejich 
postoje," uvádí lídr hnutí ANO v Pardubickém kraji 
Martin Kolovratník.

Do Pardubického kraje již zavítal i předseda hnutí 
Andrej Babiš, který navštívil například pardubický 
podnik Synthesia, sešel se také se studenty pardu-
bického i chrudimského gymnázia a zavítal i mezi 
seniory.

PODPORUJÍ ANO

chovatel a trenér dostihových koní

Proč podporuji ANO?
„Pan Babiš je normální a férový chlap. Myslím, že by uměl 
vzít do ruky vidle jako obyčejný sedlák. Co je ovšem 
podstatné - naprosto přesně dokáže pojmenovat, co dusí 
nejen zemědělství, ale vlastně celý život v České republice. 
A navrhnout řešení."

Josef 
Váňa

desetibojař, olympijský vítěz

Proč podporuji ANO?
„Nikdy jsem neměl potřebu a chuť podpořit politickou stranu, 
ale nyní je taková doba, že to nelze přehlížet. Proto chci 
podpořit ty, kteří to opravdu nejen myslí, ale i dělají nezištně. 
ANO budu volit i na základě toho, co je za panem Babišem 
vidět.“

Roman 
Šebrle

herečka

Proč podporuji ANO?
„Protože podle mého přesvědčení pan Babiš umí hospodařit 
jako kdysi u nás doma tatínek. "Děti! U nás doma se dojídá 
a dopíjí!". Mikroekonomie na stole v kuchyni vychová z našich 
potomků dobré a šetrné hospodáře.“

Veronika 
Žilková

podnikatel

Proč podporuji ANO?
„Dokud jsem pana Babiše osobně nepoznal, příliš mě neza-
jímal. Po setkání s ním jsem ho začal studovat, hledat chyby, 
ale nepřišel jsem na žádné. Své firmy neprivatizoval, nespeku-
loval s nimi a neutíkal od nich. Stavěl je na nohy a ty značky 
dodnes dobře fungují.“

Radim 
Jančura



Jak se díváte na současnou politickou scénu?
Naše politická scéna již dlouhodobě vyka-
zuje závažné sociálně-patologické jevy. Toto 
pro společnost nežádoucí a nepřijatelné cho-
vání politiků negativně ovlivňuje celkové klima 
v zemi, a to jak v oblasti nevymahatelného práva 
a zadlužené ekonomiky, tak v zanedbané sociální 
oblasti. 

Proč jste vstoupil do politiky?
V regionální politice jako neuvolněný starosta 
pracuji již jedenáctým rokem a přiznám se, že 
tato práce je současně i mým koníčkem. Staros-
tovat jsem začal hlavně proto, že mi vadilo, jak 
je obec zanedbaná a že se v ní téměř nic nedělo. 
K angažovanosti ve vyšších strukturách politiky 
mě přimělo zjištění, že stát rozděluje svoje daňové 
výnosy nespravedlivě a diskriminuje venkov.

Proč zrovna hnutí ANO?
Pana Babiše jsem poznal někdy před dvěma 
lety, kdy jsem mu byl představen naším 
společným známým. Po zjištění, že jeho 
politické i ekonomické názory korespondují 
s mými, jsme se dohodli na vzájemné spolu-
práci. Vybudoval jsem krajskou strukturu 
ANO v Pardubickém kraji a stal se 
jeho předsedou. Andreje Babiše 
považuji za moudrého muže, který 
když něco řekne, tak to také udělá. 
To, co se mu podařilo vybudovat 
v oblasti jeho prosperující firmy, je 
zárukou pro celou naši společnost, 
a já věřím, že pokud dostane 
příležitost, vytvoří i z naší země 
prosperující stát.

Co vaše kandidatura do Poslanecké 
sněmovny? Na kandidátce jste 
na druhé nejvyšší pozici.
Pochopil jsem, že pokud se nebudu 
moci přímo podílet na tvorbě pro 

společnost prospěšných zákonů, mohu psát svoje 
komentáře, články, náměty a nadávat, jak chci, 
nebude to nic platné. Politici si z kritiky své práce 
nic nedělají, vedou stát do dluhové pasti a k tomu 
bezostyšně kradou. Proto jsem se rozhodl kandido-
vat do Poslanecké sněmovny, kde chci uplatnit svo-
je zkušenosti jak z oblasti místních samospráv, tak 
z vedení firmy. Podporu k nominaci na přední pozici 
na kandidátce jsem obdržel ze všech čtyř členských 
oblastních organizací Pardubického kraje, čehož si 
velice vážím. Cítím velkou zodpovědnost vůči všem, 
kdo mi svoji důvěru dali, a pokud dostanu stejnou 
důvěru v následujících volbách od voličů, zaměřím 
svoje úsilí na prosperitu státu jako celku tak, aby 
se i obyčejný člověk cítil ve své vlastní zemi jako 
doma, a ne jako pouhá námezdní síla zahraničních 
korporací či loutka v rukách zkorumpovaných a ne-

schopných politiků. 

Co je podle vás zásadním problémem naší 
země? 
Vše se odvíjí od ekonomické prosper-
ity. Jedině ta vytváří pracovní místa, jež 
následně produkují potřebný kapitál 

a prostředky pro chod země a také 
na pokrytí sociálních jistot. Politici 

celých dvacet let porušovali 
základní pravidlo vyrovnaného 
rozpočtu a předlužili naši zemi 
tak, že nejsme schopni svůj dluh 
splácet. Před třemi lety postav-
il ministr financí Kalousek svůj 
volební program na tom, že 
vyděsil národ informací, že 
všichni, včetně kojenců, dluží 

120 000 Kč. Za následující 
tři roky, pod vedením stejného 

ministra financí, tento dluh 
vzrostl na 170 000 Kč. A on jako 

hlavní viník razantního nárůstu dluhu 
z této skutečnosti nevyvodil žádnou 
osobní zodpovědnost. 

OTÁZKY PRO PŘEDSEDU KRAJSKÉ ORGANIZACE ANO PETRA HAVLÍČKA


